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Marcu (ASF): Odata cu noile listari, estimam o îmbunatatire a lichiditatii la nivelul

Bursei de Valori Bucuresti

Odata cu noile listari pe care întreaga piata le asteapta în perioada  urmatoare, estimam o îmbunatatire a

lichiditatii la nivelul Bursei de  Valori Bucuresti, punând astfel bazele trecerii la un alt nivel al  pietei

noastre de capital, a declarat, luni, presedintele Autoritatii de  Supraveghere Financiara (ASF), Nicu

Marcu.

"Odata cu noile listari pe care sunt convins ca întreaga piata le  asteapta în perioada urmatoare, estimam o

îmbunatatire a lichiditatii la  nivelul Bursei de Valori Bucuresti, punând astfel bazele trecerii la un  alt nivel al

pietei noastre de capital. Nu în ultimul rând,  stabilitatea si rezilienta financiara continua sa fie una dintre 

prioritatile transversale si intersectoriale ale autoritatii, pentru a  contracara eventualele amenintari ce pot aparea la

adresa functionarii  pietelor în conditii optime de siguranta si încredere. În acest sens,  încurajez toti participantii la

piata sa continue sa manifeste prudenta  si vigilenta în investitii si în managementul acestora", a mentionat  Nicu

Marcu, la debutul tranzactionarii actiunilor Lion Capital (SIF  Banat Crisana), sub noul simbol bursier (LION).

Totodata, presedintele ASF a subliniat ca, la finalul lunii ianuarie,  Contrapartea Centrala (CCP) a depus cererea de

autorizare conform  European Market Infrastructure Regulation (EMIR). Astfel, documentatia a  fost analizata,

solicitându-se o serie de documente si informatii  suplimentare.

"În acest context, ne asteptam ca pâna la sfârsitul anului CCP, cu  sprijinul actionarilor, în principal BVB si

OPCOM (Operatorul Pietei de  Energie Electrica si de Gaze Naturale - n. r.), sa continue demersurile  de

îndeplinire a tuturor cerintelor suplimentare solicitate de  autoritate si sa îndeplineasca toate cerintele impuse de

regulamentul  european. Autorizarea CCP-ului presupune constituirea unui colegiu de  autorizare, în care ESMA,

autoritate europeana, si BNR vor avea un loc  activ în procesul de autorizare", a adaugat Marcu.

Potrivit acestuia, ASF a sprijinit si va continua sa sprijine,  în limita competentelor sale, institutiile pietei pentru

existenta la  nivel national a unei Contraparti Centrale, care va creste încrederea  investitorilor straini pe piata

locala si va conduce la functionarea  unei piete de derivate.

Premierul Nicolae Ciuca a declarat, la finalul anului trecut, ca  listarile anuntate ale Hidroelectrica si Salrom,

aprobate de statul  român, pot fi un veritabil catalizator pentru accelerarea ritmului  listarilor la Bursa de Valori

Bucuresti si pentru atragerea atentiei  investitorilor asupra pietei noastre de capital.

"De asemenea, finalizarea cu succes a acestor listari la Bursa de Valori  Bucuresti va permite României sa

îndeplineasca la termen obiectivul  stabilit în cadrul PNRR la sfârsitul primului semestru al anului viitor.  Este

esential pentru economia româneasca sa reusim sa atragem toate  fondurile europene si sa investim fiecare euro din

cele 90 de miliarde  de euro pe care le avem la dispozitie pentru dezvoltarea si modernizarea  României", a afirmat

Ciuca.
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